
Beslutningsreferat 

Møde: Bestyrelsesmøde i Ugelbølle Friskole 

Dato: 27. februar 2023 

Tid: 17.00 – 20.00 

Referent: Søren Blæsbjerg 

Deltagere: 

Bestyrelsen:  

Christoffer Arensbach, Helle Bay, Jørgen Hansen, Jacob Ramsay (suppleant), Søren 
Blæsbjerg (suppleant). 

Ledelsen: Jacob Kærgård Jensen, Inge Sølvsten, Marianne Nymand 

Medarbejderrepræsentant: Helle Holm Graversen 

Afbud: Robert M. Johannesen, Mickey Jensen (deltog i punktet om præsentation af 
byggeplaner), Lars Ole Thomsen, Peter Teglberg Madsen. 

Følgende dagsorden blev fulgt: 

1. Opfølgning på visionsdag og individuelle ”opgaver” i forbindelse hermed (alle) 
2. Nyt fra ledelsen (Ledelsen) 
3. Status økonomi efter januar samt budgetopfølgning fremover 

(Økonomiudvalget/Christoffer) 
4. Diskussion om brug af ”skærme” på skolen ref. forældrehenvendelse (alle) 
5. Eventuelt (alle) 

1. Vedr. opfølgning på visionsdag og individuelle ”opgaver” i forbindelse hermed (alle) 

Visionsdagens indhold: 

Strategiske drøftelser på dagen: 

- Vision om et forenet Ugelbølle – fremfor at fremstå som forskellige foreninger, 
eksempelvis parklaug, friskole, støtteforening, forsamlingshus etc. ønskes et samlet 
Ugelbølle, så vi sikrer en fælles retning.  

- Hvor står vi om 5 år?  
- En udskoling? 
- Busforbindelser til Hornslet + Skødstrup?  
- Fondsmidler. Strategi. 



- Bygning af ny indskoling: Overvejelser om nybygning ifbm. med ophør af lejeaftalen 
på pavillonerne.  
 

Ovenstående blev drøftet med henblik på strategiske overvejelser. Ingen døre bliver lukket, 
men det er vigtigt, at eventuelle beslutninger sker med respekt for Ugelbølle Friskoles 
værdier, nemlig at det skal være en nærværende skole. Vi er en lille skole, vi kender alle 
vores børn, og alle kender hinanden, hvilket vi skal holde fast i. Ligesom vi skal holde fast i 
vores fire profilområder. Vi skal eksempelvis være varsomme med at udvide kapaciteten for 
meget. 

Opfølgende punkt på baggrund af overvejelser på visionsdagen. Vedr.: Byggeplaner ift. ny 
indskoling (præsentation fra arbejdsgruppen ved MJ) 

Der arbejdes ud fra følgende forudsætninger:  

Bygning på skolens egen grund. 

Arealstørrelse og funktionalitet drøftes i arbejdsgruppe med udgangspunkt i fremsendte 
tegninger.  

Designforslag og materialeforslag drøftes i arbejdsgruppe.  

Finansieringsskabelon, herunder targetpris drøftes i arbejdsgruppen. 

Tidsperspektiv – overvejelser om påbegyndelse af projektet skal drøftes og godkendes i 
bestyrelsen. 

Arbejdsgruppen præsenterer en samlet plan med udgangspunkt i ovenstående for 
bestyrelsen, som skal godkende den videre proces. 

Hvis der ikke er fremkommet indsigelser senest 3. marts, betragtes ovenstående som 
godkendt af bestyrelsen.  

Bestyrelsen godkendte ovenstående forudsætninger.   

2. Nyt fra ledelsen 

Der har været positiv mediedækning 

- MGP 
- Besøg fra England 

Giver spot på Ugelbølle friskole på ”den gode måde” med fokus på profilområderne. Vi får 
lov til at fortælle vores gode historie.  

Stor søgning til Ugelbølle Friskole 
Flere klassetrin er allerede lukket, og der optages således børn på venteliste på disse 



klassetrin. Flere familier har rettet kontakt til at starte på Ugelbølle Friskole i eksisterende 
klasser (dvs. ikke i mini-SFO/0. klasse).  

Det skal drøftes, hvordan kriterierne er for optagelse – hvordan sikres det eksempelvis, at 
søskende kan starte på skolen.  

Fondsansøgninger 

JKJ orienterede om fondsansøgning om ny legeplads. Ansøgning blev ikke indsendt, da der 
ikke var mulighed for og tid til tilstrækkelig inddragelse af øvrige aktører.  

JKJ orienterede om, at der i anden forbindelse var indsendt en fondsansøgning om projekt 
skolehaver.  

3. Status på økonomi efter januar samt budgetopfølgning fremover 
(Økonomiudvalget/Christoffer): 

Christoffer orienterede om økonomiudvalgets økonomiopfølgning med udgangspunkt i 
januar 2023. Økonomiudvalget orienterede om, at januar 2023 i det store hele levede op til 
budgettet, og at der månedligt laves en budgetopfølgning. Efter 1. kvartal udarbejdes en 
mere dybdegående økonomiopfølgning, da der her vil være et mere validt grundlag.   

4. Diskussion om brug af ”skærme” på skolen ref. forældrehenvendelse (alle) 

Den pågældende forælder har fået svar i forbindelse med et møde med ledelsen. Brugen af 
digitale medier, herunder digital dannelse, blev drøftet på mødet. Den pædagogiske ledelse 
orienterede om brugen af digitale medier i undervisningen, hvilket blev taget til efterretning. 

Ledelsen orienterede om, at der udarbejdes en underside på hjemmesiden, hvorpå skolen 
beskriver brugen og forholdet til digital dannelse samt brugen af digitale læringsplatforme i 
undervisningen. 

Punktet om brugen af digitale medier vil blive taget op igen på et senere møde.  

5. Eventuelt 

Politik for kriterier for optagelse på friskolen 

Søren udarbejder politik for anvisning af pladser til næste møde ud fra følgende kriterier. 
1. Søskende får tilbud først 
2. Herefter: Tilknytning til Ugelbølle og oplandet som defineres som Eskerod, Rodskov, 
Følle, Havhusene. 
3. Herefter efter tidspunktet for opskrivning 

De første 30 får tildelt en plads først til mølle. Resten bliver tildelt efter ovenstående 
kriterier.  
Udarbejdes med henblik på drøftelse og godkendelse på et kommende møde 


